軍  訓 Military Training
一、必修科目Required Courses

912001
軍訓
０
必


本課程透過對國家安全、國防科技、軍事知能和軍訓護理四個科目的剖析，使學生具備有國防通識知能。

912001
Military Training
０
R


This class designed to help students understand the important of National Security,. Science and Technology of National Defense,. Intelligence and Capability about Military Affairs,. Nursing in Military Training , to make students learn about National Defense.

二、選修科目Elective Courses

912002
地理形勢對戰爭勝敗之關係
2
選
黃家和、李振源

與價值
本課程透過地理形勢的剖析，及相關理論探討，以古今中外戰役為例，從地理形勢角度切入，解析雙方如何運用地理條件而獲勝，使學生瞭解地形不但具有人文價值，對戰爭勝敗更具有直接關係與價值，從而體認建軍備戰中軍事建設作為。課程內容包括（1）研究地理形勢的基本概念，（2）地理形勢相關理論研討，（3）台灣地區地理形勢對世局及我國國防上價值，（4）地理形勢對戰爭勝敗戰史解析。

912002
Geotactic
2
S

This class is designed the importance of geotactic and how to apply it in warfare. The content of this class includes（1）the concept of geotactic, （2）the theory of geotactic,（3）Taiwan’s geotectonic and our national defense, and （4）the influence of geotectonic on the outcome of battles.

912003
拿破崙戰史
2
選
賈重利、張澎平

本課程以法國著名拿破崙戰史，剖析其發生原因、作戰經過、成敗得失之關鍵因素，其對國家民族前途之影響，使學生從認識戰爭中吸收歷史經驗與教訓，進而體認戰爭勝敗對國家民族存亡發展息息相關，激發愛國情操。課程內容包括（1）拿破崙生平簡介及其對後世的影響，（2）義大利戰役，（3）拿破崙鼎盛時期的戰爭，（4）征俄之戰，（5）歐洲獨立戰役至滑鐵盧之戰，（6）結論
912003
The War History of Napoleon
2
S

This class is designed of make students learn from history and to cultivate their love for the country through the lecturing of the war history of Napoleon. The content of this course includes：（1）Napoleon’s life and his influence,（2）Warfare in Italy,（3）battles in Napoleon era, （4）Battle against Russia, （5）European Independent War and the battle at Waterloo and （6）Conclusion.

912004
現代常見疾病之預防與護理
2
選
施麗秀

本課程從現代常見疾病及個論解析，使學生對疾病有正確認知，習得預防與護理觀念及方法，以維護個人健康。課程內容包括（1）現代常見疾病及個論解析，（2）婦科疾病概論，（3）性病與性傳染病（AIDS）之認識及預防，（4）完全健康手冊

912004
Common Disease Prevention 
2
 S 


and Nursing

This class is designed to make students have an understanding on common diseases and ways to preventing them from happening. The content of this class includes（1）current common diseases and case study, （2）introduction to woman diseases, （3）sexual diseases, understanding and prevention, and （4）booklet for a healthy life.

912005
孫子兵法的人生寶鑑

本課程將孫子兵法的名言章句，以淺顯易懂之白話解釋，闡述各篇文字之意義，並配合生活中的實際運用，讓艱深的字句化成簡單的生活例證，廣為應用於人生中。課程內容包括（1）孫子兵法十三篇之白新解（2）十三篇各篇主旨與名言章句註解（3）十三篇之生活例證與應用。

912005
Guidence of Life from "The Art of War"
In this course the noted statements from "The Art of War" will be translated and explained in more easy and understandable ways. The examples of the noted statements can be apply to the modern life will be showed throughout the course so that students can learn to use it more easily in life. The course contents include：
（1）new looks at thirteen chapters of "the Art of War".

（2）explanation of each chapter’s objectives and its noted statements.

（3）Life examples and application of the above statements.

1
498

